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Skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole 

Onsdag den 22.marts 2023 kl. 17.00 -20.30. Fysisk møde på Afdeling Uvelse 

Start kl. 17.00 – der serveres sandwich samt lidt sødt til kaffen 

Af hensyn til mødekulturen, så skal online-deltagelse/hybridmøde, hvor mødet også er fysisk, kun ske som en 

nødløsning - og her er man ”bare” med på en lytter. 

Husk, at dit bidrag er vigtigt til mødet - og at afbud til det ordinære møde, hvis nødvendigt, skal gives i så 

god tid som muligt. 

Til stede: Amalie, Sabine, Rikke, Mathias, Amalie, Anja, Per, Lisbeth, Jannick, Charlotte, Anita, 
Frank, Severine,  

Afbud: Laila, Rikke N 

 

Dagsorde 

0 Tid 
5 min 
(17.20) 

Titel og beskrivelse 
Velkomst opsamling på sidste mødet (kort) og 
igangsætning af mødet. 
  
Herunder punkter til evt.? 
 

Initieret af/ 
intro ved 
Amalie og 
Frank 

Dialog, 
orientering, 
Behandling, 
Beslutning 

1 
 

10 min 
(17.20 – 
17.30) 
 

Elevrådets punkter: 
- Elevrådet deltager ikke i dag grundet andre 

aftaler. 
- Ledelsen fortæller på elevrådets vegne om 

den fortsatte udvikling af den grønne kile på 
Brødeskov Afdeling med shelters, kommende 
køkkenhave m.v. 

- Der planlægges med sommerindvielse, hvor 
elevrådet vil invitere en politiker på besøg. 

- Pt. varetager næsteformanden 
formandsposten.  

- Der har ikke været møde siden sidst, da 
kontaktlæreren er sygemeldt i denne periode.  

- Næste møde er planlægges inden påske. 
-  

Elevrådet v/ 
formand, 
næstformand  
og Frank 

O/D 

2 15 min 
17.30 – 
17.45) 

Formandskabet orienterer om bestyrelsens dialog 
med medlemmer af Børne- Familieudvalget om evt. 
placering af Hillerød Dagbehandlingsskole på/i ved 
Brødeskov afdeling. 
Der mødte repræsentanter frem fra Venstre, 
konservative og radikale og mødtes med formand og 
næstformand. Der var en god dialog, hvor der blev 
oplevet, at der blev lyttet.  

Amalie og 
Mathias 

O/D 
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Som skolebestyrelse ses forslaget om placering på 
Hanebjerg på ingen måde optimal for hverken skolen 
eller dagbehandlingstilbuddet. 
BFU har rykket punktet om dagbehandlingsskolens 
placering til deres næste møde.  
Bestyrelsen afventer resultatet af dette møde.  
Vælger BFU at gå videre med planerne om placering 
på Hanebjerg, vil bestyrelsen afsende brev samt 
inddrage forældregruppen.   
 

3 20 min 
(17.45 – 
18.05) 

Fremlæggelse af nyt driftsbudget for 2023 ved 
ledelsen (reduceret) grundet merforbrug i 2023 samt 
politisk besparelse pr. 1.1.23. 
 
Målet er en gennemgang, kvalificering af oplæg og 
endelig godkendelse fra skolens bestyrelse. 
 
Vedlagt som bilag 
 
De afsluttende tal til budgettet i modtaget i marts. 
Opgaven for den samlede bestyrelse er, at der skal 
drives skole inden for den økonomiske ramme, vi har 
fået.  
Ledelsen har nedskrevet driftsbudgettet med 500 tkr. i 
forhold til sidste års budget.  
Nedskrivningen kommer fra vores tidligere ekstra 
pulje afsat til prioritering af nyindkøb af taskebøger til 
udvalgte fag. Herudover er fjernet 150t fra IT til nye 
elevpc´er, printere mm. (Vi er blevet tildelt 100t som 
er øremærket til tavler samt 20 som er til 
teknologiforståelsesområdet). Herudover er 
bestyrelsesbudgettet nedskrevet med 2/3 og det 
samme for efteruddannelse for personalet. 
 
Den resterende del er fordelt efter en elev-
fordelingsnøgle, hvad angår undervisningsmaterialer 
og derudover prioriterede poster, som ikke kan 
fjernes, hvis den almindelige drift skal kunne 
gennemføres.  
 
Bestyrelsen peger igen på posten til bestyrelsen 
grundet signalværdien udadtil.  
Denne er gået fra 30t til 10t. Ledelsen ser, at den 
sidste post understøtter, at bestyrelsen møder frivilligt 
ind direkte fra arbejdet (Vi skal kunne servere lidt mad 
til de fremmødte). 
 

 O/D/B 



 
- Vi vil mennesker og fællesskab 

 

Hanebjerg skole, tlf: 72327500 Side 3 
 

Bestyrelsen ser det svært at godkende 
driftsbudgettet, da bestyrelsen mener, at alt i forvejen 
er barberet væk.  
Bestyrelsen skal kvalificere og godkende skolens 
driftsbudget og medvirke aktivt til, at der drives skole 
inden for den tildelte ramme. Ledelsen har prioriteret 
at fastholde lærere (særligt på Uvelse) frem for øget 
driftsbudget. 
 
 
Bestyrelsen vil gerne have det tydeligt frem, at de ikke 
finder et reduceret driftsbudget økonomisk og 
pædagogisk ansvarligt, men ser samtidig alternativet 
med at finde ekstra økonomi blandt fastansatte og 
dermed fuld besparelse udelukkende i løndelen som 
værre for skolens drift på anden vis.  
– Bestyrelsen godkender driftsbudgettet af 
nødvendighed og med understregning af, at det ses 
som en kortsigtet løsning grundet den økonomiske 
situation – herunder den kommunale beslutning om 
besparelse pr. 1.1.23.  
  

4 90 min 
(18.05 – 
19.35) 
 
Herefter en 
kort pause 

Organisering på Hanebjerg Skole pr. 1. august 2023 
med afsæt i den nye tildelte politiske ramme  
 
Baggrund for denne dialog er med afsæt i vores punkt 
om økonomi og behov for optimering (ift organisering 
og elevfællesskaber) fra mødet den 9. november 2022 
samt vores drøftelser om behov for pædagogiske og 
organisatoriske ændringer for at kunne opfylde den 
politiske ramme.  
 
Disse drøftelser har vi brugt meget tid på til møderne i 
januar og februar. I dette kvalificerende arbejde skal vi 
have fokus på at skabe mest mulig skole for flest mulig 
elever. 
 
Dette er tredje bestyrelsesmøde, hvor bestyrelsen er 
gået dybden med ovennævnte team om pædagogisk 
organisering inden for den tildelte reducerede 
økonomiske ramme for 2023.  
 
Bestyrelsen arbejdede med kvalificerende 
gruppedrøftelser omkring temaet med afsæt i fem 
forskellige perspektiver.  
 
 

Amalie og 
Frank 

O/D 
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Der er ikke truffet konkrete beslutninger omkring 
personale eller elever ift. en mulig kommende 
organisering. Denne beslutningskompetence ligger 
hos skoleledelsen jf. folkeskoleloven §44 efter 
kvalificering i skolebestyrelsen og i organisationens 
MED-udvalg. 
 
Punkt om interessentanalyse nåede vi ikke og dette 
punkt vil vi arbejde videre med på april-mødet. 
 

5 20 min 
(19.40 – 
20.00) 

UDSÆTTES til april mødet. 
Ledelsens punkter/ skolebestyrelsens tilsynspunkter: 

- Kort nyt fra vores tre matrikler ved 
lederteamet, herunder info om ansættelser. 

- Punkter fra dialog med Forvaltningen 
- Punkter fra Årshjulet 

 
Formålet med punkterne er en orientering til 
bestyrelsen om skolens daglige drift med henblik på at 
skabe øget transparens i ledelsen prioriteringer og 
beslutninger. 
 
 

 O/D 

6 15 min 
(20.00 – 
20.15) 

UDSÆTTES til april mødet 
 
Høringssvar og udtalelse: 

- Høringssvar fastlæggelse af ferie efter 
annullering af St. bededag se bilag samt 
tidligere fremsendte høringsmateriale 

 

 O/D/B 

7 15 min 
(20.15 – 
20.30) 

- Eventuelt og evaluering: 
 
Til evt.  

- Udlægning af fjernvarme i Brødeskov og Nørre 
Herlev v/Mathias. 

 
Ønsker til kommende punkter? 

- Mødeform – bedre skb-møder hvordan? 
 
Næste møde er TIRSDAG den 11. april på Brødeskov: 
Ønsker til dagsorden 

- Interessentanalyse ved mulig ændret 
organisering. 

- Foreløbig status på implementering af 
måltidskultur. Punkt fra medlem. 

- Høringssvar: Justering af HFO-ledelsesstruktur 
samt omfordeling af pædagogtimer mellem 
distriktsskolerne. 

Amalie og 
Frank 

O/D 
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- Høringssvar: Ferieplaner (overført fra marts 
mødet). 

- Skolestartere og maj-grupper (førskole) 
- Budgetopflg 1. kvartal 
- Princip for lektier på Hanebjerg Skole (opflg.) 

og endelig beslutning. 
- Evaluering af skolens kommunikationsprincip 

fra 2021. Hvordan oplever forældre, 
medarbejdere og ledelse kommunikationen 
efter implementering i juni 2022? 

 
 

Dette punkt er ikke et beslutningspunkt, men tjener til 
at vi sammen overvejer væsentlige og relevante 
drøftelser fra årshjulet eller med afsæt i borgernes og 
organisationens behov. 
 

  Vigtige datoer: 
SKB MØDE TIRSDAG DEN 11.4 

  

     

     

Husk at notere kalenderaftaler 

Bilag: Årshjul 22-23, Bilag 1 og 2 samt kopi af tidligere fremsendt høringsmateriale. 

Udestående emner/ønsker til fremtidige agendaer? 

 Skolebestyrelsens nyhedsbrev til forældre/Klassetrivsels-forældre (sep) 

 Dannelses og måltidskultur (okt/nov) – skal på lærermøde først – medio september. 

 Lektieprincip på SKB i 2023 – skulle havde været på i januar 23, men oplæggene er på 

dette tidspunkt ikke færdigkvalificeret i personalegruppen. Forventet april 2023 

 Elevfravær – og håndtering på skole og hjemme (dec/jan) Er et punkt på kommende 

lærermøde i nov. 

 Opfølgning på klima – punkter drøftes løbende ved behov 


